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UUDISED

Jõuluvana postkontorisse on 
saabunud üle Eesti päris palju 
kirju. Neid on tulnud nii Tallin-
nast kui Võrumaalt. Muidugi ka 
Jõgevalt.
Jõgeva kirjade puhul on aga 
kahjuks nõnda, et mõnikord on 
laps üksi kirja kirjutanud ja Jõu-
luvana postkasti toonud. Kirja 
all ei ole isegi lapse nime, aad-
ressist rääkimata. Nii aga ei saa 
Jõuluvana lapsele vastust saata. 
Seepärast oleks emadel-isadel 
mõistlik lapse poolt kirjutatud 
kiri enne postkasti panemist 
oma silmaga üle vaadata. 
Jõuluvanale meeldib lugeda kir-
ju, kus laps kirjutab endast, oma 
perest, muidugi ka oma soo-
videst. Toredad on kirjad, kus 
laps tunneb huvi ka Jõuluvana 
elu vastu ja tervitab Päkapikke. 
Seevastu pisut kurvaks teevad 
need kirjad, kus on ainult üks 
lause: Jõuluvana, too mulle... Ei 
ühtegi tänusõna ega tervitust.
Kõik laste kirjad paneb Jõuluva-
na oma suurde soovideraama-
tusse. Nii võib tänane laps kord 
tulevikus oma lapsega Jõuluvana 
juurde tulla ja sellest raamatust 
aastanumbri järgi ka oma kirja 
üles leida.

Jõuluvanale saab kirjutada 
aadressil:
Jõuluvana Postkontor
Aia 8
48301 Jõgeva

Head kirjutamist !

KIRJAPÄKAPIKK

Jõuluvanale saab 
kirjutada

Jõgevalt kiirgub jõulurõõmu 
kogu Eestimaale

Jõgeva on saamas Eestimaa Rova-
niemiks - linnaks, kus aastaringselt 
asub Eestimaa peajõuluvana kodu 
ja millest jõuluaurat kiirgab nii 
lähematesse kui ka kaugematesse 
paikadesse. Detsembris ootab Jõu-
lutaat kõiki puupäevale, advendi-
küünalde süütamisele ja jõulurahu 
väljakuulutamisele ning ka omale 
külla, kultuurikeskusesse sisusta-
tud pühadehõngulisse tuppa.

Eestimaa külmapooluseks 
kutsutud Jõgeval sai jõuluprojekt 
alguse tänavukevadiste linna-
päevade aegu, mil postkontoris 
teemakohaselt kujundatud jõulu-
postkast avati. Nii tekkis võimalus 
igast Eestimaa nurgast Jõgevale 
Jõuluvanale kirju saata. Kõikide-
le kirjadele läkitab Jõulumees ka 
oma portreega kaunistatud pabe-
rile kirjutatud vastuse. Tänaseks 
on Jõuluvanale kirju saabunud 
mitte ainult Jõgevamaalt, vaid 
kogu Eestist. Oma rõõmudest ja 
muredest ja soovidest annavad 
talle teada erinevas vanuses lap-
sed, nende hulgas ka juba mur-
deeas poisid ja tüdrukud, kes 
ammugi enam jõuluvanasse ei 
usu, kuid oma romantilise hin-
gelaadi tõttu talle ikka kirjutavad. 
Mida lähemale jõulud jõuavad, 
seda sagedasemaks kirjavahetus  
muutub. Jõuluvanale pakub aga 
kirjade lugemine ja nendele vas-
tamine vaid töörõõmu.

Puulusikast tünnisaunani
Jõulukuul on Jõgeval või-

malik osa saada mitmetest hin-
gekosutavatest,  rõõmsatest ja 
vaatemängulistest sündmustest. 
Palju huvitavat tõotab pakkuda 
2. detsembril toimuv puupäev. 
“Sel päeval saabuvad kohale  
puutöömeistrid, kes kultuurikes-
kuse juures korraldatud laadal 
pakuvad rikkalikus valikus oma 
käsitöötooteid, alates puulusi-
kast kuni tünnisaunani. Mõneltki 
meistrilt on võimalik kaupa mitte 
ainult osta, vaid ka tellida.  Loo-
mingulisi elamusi pakub kindlas-
ti lustaka nimega vigursaagimise 
võistlus “Jonkadi-jonkadi, jõulud 
tulevad”, kus saetakse välja jõulu-
vanasid, päkapikke ja teisigi jõu-
ludega seotud tegelasi.  

Puupäeva juhiks on Puulõug 
Margus, perekonnanimega Kas-
tor. Tema on tuntud ka anekdoo-
divestjana ja mõistagi ei puudu 
nali ka puupäevalt.

Jõuluvanale saab 
külla tulla
Seni on Jõuluvana ikka laste 
juures käinud. Nüüd aga on nii, 
et lapsed saavad ka Jõuluvanale 
külla tulla. Et Jõuluvanal Jõgeval 
veel oma kodumaja ei ole, siis 
üüris ta Jõgeva Kultuurikesku-
ses toa ja valmistab seda nüüd 
päkapikkude abiga külaliste 
vastuvõtuks ette. 
Pärast 1. adventi hakkab Jõulu-
vana külalisi ootama.
Jõuluvanale võib külla tulla 
kogu perega. Nii on kõige huba-
sem. Siis saab Jõuluvana eluga ja 
tegemistega tutvuda. 
Lasteaiarühmaga või klassiga on 
Jõuluvana kõige parem külasta-
da 11., 12. või 13. detsembril. 
Nendel päevadel on Päkapikud 
oma töötoad kultuurikesku-
ses nähtavaks teinud ning kü-
lastajad saavad oma oskused 
proovile panna. Jõuluvana toas 
on abiks ka Päkapikud ja Jõu-
lumemm. Pilti tehakse ikka ja 
kinki saab ka.
Avatud on Päkapikukohvik.
Jõuluvana külastamiseks tuleb 
kokku leppida sobiv aeg kul-
tuurikeskuse kassas või telefonil 
772 1987.

KÜLALISTE 
VASTUVÕTU PÄKAPIKK

“Puupäeva idee on inspi-
reeritud ka Jõgevast kui külma-
linnast,” teatas kultuurikeskuse 
juhataja Airi Rütter.  „Puu on 
üks soojuse allikas ja selle süm-
boliseerimiseks süüdatakse 
puupäeval ka lõkked.”

Peapiiskop kuulutab 
välja jõulurahu

Märguandeks jõulude pü-
halikkusest ja pidulikkusest an-
navad märku advendiküünalde 
süütamised.

Esimese küünla süütavad 
EELK Jõgeva Koguduse ki-
rikuõpetaja Valdo Reiman ja 
baptistikoguduse õpetaja Mar-
gus Kask koos linnapea Viktor 
Svjatõševi ja linnavolikogu esi-
mees Ants Priiga. Peajõuluvana 
loeb küünlasüütamistseremoo-
nial ette oma läkituse ja saadab 
pidulikult teised jõuluvanad 
Eestimaa linnadesse, valdades-
se ja küladesse teele.

Eriliseks kuupäevaks jõu-
lukalendris on 10. detsember, 
mil EELK peapiiskop Andres 

Põder kuulutab  Jõgeval kogu 
Eestimaale välja jõulurahu. 
Kindlasti tuleb sündmusele 
kaasa elama sadu inimesi. Kül-
malinna ja Jõuluvana kodulinna 
on oodatud riigijuhid, valitsuse 
liikmed,  Riigikogu saadikud, 
maavanemad ja linnapead, val-
lavanemad.  Külalised panevad 
jõulurahu kinnituseks Jõgeva 
jõulukuuse alla küünlad põle-
ma. Sisenetakse ka Jõuluvana 
koduks kohandatud kultuuri-
keskusesse, kus ka Jõulutaadile 
endale tere öeldakse ja kontserti 
kuulatakse. 

   Kultuurikeskus 
Jõuluvana residentsiks

Pärast esimesest adventi 
kuni kolmekuningapäevani 
on kõigil lastel võimalik kul-
tuurikeskusesse Jõuluvana 
vastuvõtule tulla. Eelnevalt 
tuleb selleks lapsevanemal  või 
õpetajal kultuurikeskuse ad-
ministraatori juures nimi kirja 
panna. Peresid ja väiksemaid 
seltskondi võtab Jõuluvana 
vastu kultuurikeskusesse tei-
sele korrusele  sisustatud toas. 
Jõuluvana assisteerivad Jõulu-
memm ja päkapikud, kusjuu-
res kohal on ka pildipäkapikk, 
kes kohtumise fotoaparaadiga 
jäädvustab ning pildi ka kohe 
kätte annab. Kingituseks on 
erilised  maiustusepakid, mis 
traditsioonikohaselt laulmise 
või salmi lugemisega välja lu-
nastada tuleb. “Samas ei pane 
Jõuluvana pahaks, kui mõnel 
poisil või tüdrukul kohe salm 
meelde ei tule. Sel juhul on ta 
valmis lapse julgustamiseks ka 
ise laulma hakkama. Meie ma-
jas resideeriv Jõuluvana pole 
mitte lustakas meelelahutaja 
või vitsaga hoiataja, vaid elu-
tark ja sõbralik taadike, kes 
heasoovlik kõikide vastu ning 
valmis igas inimeses midagi 
positiivset nägema. Tänases 
ühiskonnas on headusest pii-
savalt puudu ja küllap suudab 
just Jõuluvana selle vajakajää-
mist kõige paremini korvata,” 
lausus  direktor Airi Rütter, kes 
kultuurikeskuse perenaisena 
hoolitseb, et Jõuluvana ja tema 
külalised ennast igati koduselt 
ja mõnusalt tunneksid.

Lisaks laulmisele on Jõu-
luvana huvitatud teistestki 
loomingulistest oskustest. Nii 
kuulutatakse välja jõulutee-
maline joonistusvõistlus, kuhu 
saabunud töid Jõulutaat suure 
huviga vaatab  ja hindab

Jõuluvana hea sõber Jõgeva 
linnapea Viktor Svjatõšev mär-
kis, et  jõuluteema arendamine 
kujuneb jätkuvaks ettevõtmi-
seks, kus huvitavate ja fantaa-
siaküllaste ideede elluviimisel 
peaks piisavalt ruumi olema. 
Võimalik, et lähiaastatel saab 
üks jõgeva parkidest Jõulupar-
giks, kuhu tulles sattub inimene 
imelisse muinasjutumaailma.

JAAN LUKAS  

Linnaraamatukogu võtab kasutusele  plastikkaardid
Kõik Jõgevamaa raamatuko-
gud lähevad üle elektroonilise-
le raamatulaenutusele. Jõgeva 
Linnaraamatukogu hakkab 
elektroonilisel teel laenutama 
lähinädalatel.

Sel aastal hakkasime välja 
kirjutama registreerimiskaarte, 
mille andmed sisestame arvu-
tiprogrammi. Laste ja õpilaste 
(kuni 10. klass) registreerimis-
kaardil peab kindlasti olema 
lapsevanema allkiri. Selle alusel 
saame lugejale anda elektrooni-
lise kaardi, mis on ainsana Eestis 
ühtne kõigis Jõgevamaa raama-
tukogudes. 

Raamatukogukaart on ta-
valise elektroonilise kaardi 
formaadiga, heleroheline plas-
tikkaart. Kaardile kirjutab raa-
matukogu töötaja lugeja nime. 
Raamatukogukaartide hind 
on Jõgeva Linnavalitsuses kin-
nitamisel: lapsed, õppijad ja 
pensionärid maksavad kaardi 
eest 10 krooni, täiskasvanud 25 
krooni. Kaotamise korral saab 
uue kaardi juba 30 krooni eest. 
Lugejakaart tagab raamatuko-
gu töös suurema turvalisuse. 
Lugejat teenindatakse ainult 
raamatukogukaardi olemasolul: 
lugeja paneb oma kaardi raama-

tukogutöötaja lauale ja siis võib 
suunduda raamatuid valima. 
Lugemissaalis ja AIP-s tuleb end 
samuti töötaja juures registree-
rida. Kes tahab ühekordselt ka-
sutada raamatukogu teenuseid, 
peab ostma ühekordse külalis-
kaardi (5  krooni).

Raamatuid laenutatakse 21 
päevaks, ajakirju 7 päevaks. Ta-
gastamistähtaeg ja laenutatud 
teavikute nimetused trükitakse 
välja tšekiprinteriga. Elektroo-
nilise laenutuse alguseni on 
veel viivisevabad  päevad, hil-
jem hakkab arvutiprogramm 
tagastamistähtaja möödumisel 

automaatselt viivist arvestama. 
Palumegi ära tuua kõik Jõgeva 
Linnaraamatukogu trükised, 
mis on kauemaks kätte jäänud. 
Kui lugeja on ühes Jõgeva maa-
konna raamatukogus võlglane, 
ei saa ta laenutada ka teistest 
kogudest, sest ühine raamatu-
koguprogrammi andmebaas 
näitab raamatukoguhoidjale 
kogu maakonna raamatuvõlg-
laste nimesid.

Lugejad saavad arvuti va-
hendusel kasutada mugavamaid 
teenuseid: saata infopäringuid, 
pikendada laenutustähtaegu, 
tellida vajaminevat kirjandust 

teistest kogudest, kasutada raa-
matukogu elektronkataloogi 
RIKSWEB kirjanduse otsinguks 
ja reserveerimiseks. Interneti 
kaudu raamatu reserveerimiseks 
ja oma isiklikku andmebaasi ligi-
pääsemiseks on vaja PIN-koodi, 
mille saab raamatukoguhoidjalt. 
Nii muutub e-maili kaudu suht-
lemine lugeja jaoks kiireks ja 
mugavaks.

Loodame lugejatelt mõistvat 
suhtumist ja koostööd. 

ENE SÖÖT
Jõgeva Linnaraamatukogu 
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10. novembril 2006 kanti Sihtasutus Jõgeva Sport mittetulundus-
ühingute ja sihtasutuste registrisse. SA Jõgeva Sport eesmärgiks on 
Jõgeva linna omanduses olevate spordi- ja mängurajatiste efektiivne 
majandamine ja haldamine, spordi arendamiseks vajalike tingimus-
te loomine ja arendamine, spordi- ja kultuuriürituste korraldamine, 
spordiklubidele õppe-ja treeningtööks tingimuste loomine, kehakul-
tuuri ja tervislike eluviiside propageerimine ja muude spordiga seo-
tud küsimuste lahendamine. Olulised ja suuremad spordiobjektid on 
Spordikeskus „Virtus” ja Jõgeva linna staadion ning selle ümbruses 
olevad spordirajatised.

Jõgeva Linnavalitsus on määranud SA Jõgeva Sport nõukogu liik-
meteks Tiit Lääne, Ants Prii, Sulev Schasmini, Kalmer Laini ja Kalle 
Pindi. Juhatuse liige on Toomas Klaarman.

16. novembril kogunes ka SA Jõgeva Sport nõukogu oma esime-
sele koosolekule. Koosolekul valiti nõukogu esimeheks Kalmer Lain 
ja aseesimeheks Ants Prii. Jõgeva Linnavalitsus on andud sihtasu-
tusele korraldada juhatuse liikme konkursi, millele avaldusi ootame     
8. detsembriks. Vastav kuulutus ilmus ajalehes Fookus.

SA Jõgeva Sport plaanidesse kuulub kutsekvalifikatsiooni oman-
danud treenerite töötasustamine. Kui me soovime, et meie linna lap-
sed ja noored oleksid kehaliselt arenenud ning sportlikud saavutused 
kõrged, siis tuleb väärtustada ka treeneriametit. 

Jõgeva linna staadioni juhatajana asub tööle alates 1. detsemb-
rist endine kergejõustikutreener ja spordisõber Mati Lall. Staadio-

nimeistrina on sügisest tegutsenud Ats Kriel. 
Nendel meestel seisab ees ettevalmistustöö, 
et kevadel puhuks staadionil uued ja värsked 
tuuled.

Sportlikku talve soovides

KALMER LAIN 
Abilinnapea

Aeg muudab meid ja maailma. Aja möödudes mõni mälestus kaugeneb 
ja tuhmub, mõni aga läheneb ja lööb erksamalt särama. Ajaga muutu-
vad väärtushinnangud ja unistused. Suured saavad väikeseks ja väikesed 
jälle suureks.
Betti Alveri luulepäevad meie kodulinnas on saanud kogu Eestis tun-
tud traditsiooniks. Selle kultuurisündmuse tõttu teavad Jõgevat paljud  
luulesõbrad. Tänavusele üritusele annab erilise värvingu  poetessi 100. 
sünnipäev ning selleks tähtsündmuseks  kirjaniku sünnimajas avatud 
muuseum. Võimalused tutvuda Betti Alveri elukäigu ja loominguga 
ning samuti  Jõgeva linna ajalooga  annavad võimaluse avardada  meie 
silmaringi oma kodukoha tundmaõppimisel.  
Põneva loo võiks jutustada  sellestki, kuidas mõttest taastada Betti 
Alveri sünnikodu jõuti praeguse tulemuseni. Aastaid kestnud protsess, 
mis  talletab endas paljude esmapilgul lahendamatute  probleemide 
sasipundart ning ajuti ülekeevate emotsioonide segu, vajas paljude eri-
nevate erialade ja oskustega inimeste koostööd, head tahet, püsivust ja 
vankumatut  usku edusse. Suured tänud kõigile, kes andsid oma võime-
tekohase panuse luuletaja sünnikodu taastamisse.  Minu eriline lugupi-
damine kuulub aga väsimatule loojale, sisearhitekt Oleg Mellovile.
“Päris valmis ei saa aga muuseum vist kunagi, seda tuleb pidevalt edasi 
luua..., “ toonitas  Betti Alveri Fondi projektijuht Toomas Muru möö-
dunud  linnalehes.
Põhjalikumalt kui tavaliselt  oleme tänavu kõnelenud  ka Jõgevalt võrsu-
nud heliloojast, isamaalaulude autorist Alo Mattiisenist, kelle 45. sünni-
päeva me kevadel tähistasime. Viie järgneva aasta jooksul, mis on jäänud 
veel helilooja poolsajandi sünnipäevani, peaksime tõsisemalt mõtlema 
ka tema mäletuse jäädvustamisele kodulinnas. Üheks võimaluseks oleks 
osa kunagisest seenepargist Alo pargiks kujundada. Niimoodi, kõrvuti 
Betti Alveri pargiga, moodustaks see ühtse terviku. Samas oleks see paik 
nähtav ka luuletaja sünnikodu aknast  teiselpool rööpapaare.  Nii saaks 
Eestimaa külmapooluselt  võrsunud suurkujude mälestuseks rajatud 
pargid, kus oleks kõrvuti poeesia ja muusika. 
Peagi on kätte jõudmas jõulukuu. Siis muudab aeg ühtäkki oma tava-
pärast tempot. Et kõigega õigeks ajaks valmis jõuda ning ka enda jaoks 
aega varuda, võiks kasutada Jõuluvanade nutikat võtet aja peatamiseks. 
Kõige kiiremal ajal tuleb ajanäitaja mõneks ajaks lihtsalt seisma panna. 
Vähemalt nii käituvad Jõuluvanad. Kuidas nad muidu ühe õhtu jooksul 
kõigi laste juurde jõuaksid?
Sel kaunil ajal oleks meilgi sobilik aeg seisma panna ja sügavamalt iseen-
dasse vaadata. Hinge süüvimisel aitab meid  Eesti Evangeelse Luterliku 
kiriku peapiiskop Andres Põder, kes süütab 10. detsembril Jõgeva Kul-
tuurikeskuse ees oleval kuusel teise adven-
diküünla ning kuulutab siit välja  jõulurahu 
kogu Eestimaa rahvale.
Rahulikku jõulude ootamise aega kõigile!

  VIKTOR 
SVJATÕŠEV

  Linnapea

Valmimas linna uus arengukava
Linnavolikogu 30. novembri istun-
gil toimub linna uue arengukava 
aastateks 2007 – 2020 esimene 
lugemine. See arengukava on oma 
olemuselt jätkuks linna senikehti-
vale arengukavale. 

Muutunud on siiski nii aren-
gukava sisu kui vorm – see sisal-
dab lisaks tavapärasele hetke-
olukorra kirjeldusele uue osana 
eelarvestrateegiat, milles kajas-
tub täpselt linna laenukoormus 
ja tulevase kolme aasta eelarve-
prognoos koos planeeritavate 
uute laenudega. 

Arengukava kolmandasse 
ossa on koondatud valdkond-
likud strateegilised eesmärgid 
ja selgelt on sõnastatud see, 
millisena soovime näha oma 
kodulinna aastal 2020: rõhk on 
suunatud sellele, et säilitada 
väikelinna traditsioonilised tu-
gevad küljed turvalisus ja vähe-
saastunud keskkond, samas teha 
lõpuni korda lasteaiad ja koolid, 
tagada kõigile soovijatele laste-
aia kohad, võimaldada koolide-

le õpilaste arvu languse taustal 
senisest lahedam ruumikasutus, 
parandada veelgi vaba aja veet-
mise võimalusi. 

Seda kõike selleks, et lin-
nas tunneksid end hästi just 
noored lastega pered. Eelkõige 
peredele mõeldes soodustab 
linn otsustavalt uute ühepere-
elamute ehitamist, algatatud on 
detailplaneeringud ligi 30 uue 
krundi loomiseks. Nimelt on Jõ-
geva tugevuseks, et meil on palju 
noori vanuses 10-19 aastat, kuid 
nõrkuseks see, et paljud neist ei 
soovi enam peale õpingute lõpe-
tamist Jõgevale naasta. Arves-
tades rahvaarvu üldist langust 
Eestis, peame tõsiselt pingutama 
selle nimel, et hoida Jõgeva rah-
vaarv ka aastaks 2020 ligikaudu 
praegusel tasemel. Kõige loogi-
lisemaks teeks seda saavutada 
on linnavalitsuse arvates muuta 
linn piisavalt atraktiivseks Jõge-
val ja Jõgeva lähipiirkonnas kooli 
lõpetanud noortele, lootuses, et 
siin oma kodu rajamise ja laste 
kasvatamise soodsam keskkond 

hakkaks üles kaaluma suurlinna 
eluga kaasnevaid puudusi. 

Arengukava-tegevuskava 
aastateks 2007-2010 mahu-
kamad tegevused on Aia tn 
koolihoone renoveerimine, las-
teaedade renoveerimine, jäät-
mejaama ehitamine, kesklinna 
pargi renoveerimine, põhitäna-
vate (eelkõige Suure ja Piiri tn) 
rekonstrueerimine, osalemine 
Põltsamaa ja Pedja jõe valgalade 
veemajandusprogrammis. 

Mitmete mahukate projekti-
de teostamine sõltub lisafinant-
seeringu saamisest (linnaraa-
matukogu laiendamine teisele 
korrusele, spordikeskuse Virtus 
ja Piiri pargi kujundamine spor-
di- ja vaba aja keskuseks, jõulu-
vana teemapargi rajamine).  Uute 
tegevustena olgu veel nimetatud 
kino käivitamine, tenniseväljaku 
ehitamine, e-kooli ja e-valitsemi-
se rakendamine. Kõike siinkohal 
üles loetleda ei ole võimalik.

Linna arengukava projektiga 
on võimalik lähemalt tutvuda 
linna veebilehel. Teretulnud on 

kõik arvamused ja ka kriitika. 
Olen arengukava koostamise 
koordinaatorina algusest pea-
le taotlenud, et see dokument 
oleks kergemini loetav ja mõiste-
tav – seetõttu on ka  senikehtiva 
214 lehekülje pikkuse arengu-
kava asemel nüüd  vaid 63-le-
heküljeline dokument. Aren-
gukava ametlik avalikustamine 
toimub 06.-27. detsembrini, et-
tepanekuid ootab linnavalitsus               
31. detsembriks ja avalik arutelu 
toimub 4. jaanuaril kell 15 linna-
valitsuse saalis.

ERKI 
TEDER

Arenduse peaspetsialist

Abistame neid, kes ise aktiivsed
Möödunud laupäeval toimus 
Kultuurikeskuses Jõgeva Linna-
valitsuse ja Päästeameti Jõgeva 
osakonna poolt korraldatud 
kodutuleohutusalane teabepäev. 

Osavõtjad said uusi teadmi-
si tuleohutuse alal ja neil oli ka 
võimalus proovida pulberkus-
tutiga kustutamist.

Kõigile kutsutud indivi-
duaalelamute omanikele kinkis 
linnavalitsus suitsuanduri.

Jõgeva linn on otsustanud 
muretseda kõigile linna eramu-
tele suitsuandurid. Me leidsime, 
et sellisele probleemile, nagu 
tuleohutus oleme seni vähe tä-
helepanu pööranud ja kusagilt 
peab ju alustama.

Loodame, et toimunud üri-
tus ja kingitud andur virgutavad 
kodanikke mõtlema ohutusele 
ja muretsema endale ka teisi 
kaitsevahendeid, nagu näiteks 

pulberkustuti või tuletekk. Kui 
tänu meie poolt kingitud andu-
rile õnnestub päästa kasvõi üks 
maja, on linna poolt tehtud ku-
lutused end igati ära tasunud.

Tänavu ja kahe järgneva 
aasta jooksul saavad kõik indi-
viduaalelamute omanikud meie 
poolt suitsuanduri. 

Need üritusele kutse saa-
nud individuaalelamute oma-
nikud, kes mingil põhjusel 
kohale tulla ei saanud, saavad  
suitsuanduri kätte linnavalit-
susest. Palume teil need lähe-
ma paari nädala jooksul välja 
võtta.

On tekkinud küsimusi, miks 
andureid antakse ainult erama-
jaomanikele. Ka suurtes ma-
jades on need vajalikud. Seda 
kindlasti.

Linnavalitsus sooviks oli 
inimeste mõtted õiges suunas 
liikuma panna. 

Korterelamute elanike 
abistamiseks on meil välja 
töötatud kord majaesiste plat-
side ja teede korrastamiseks. 
Vastavasisuline volikogu mää-
rus võeti vastu käesoleva aasta 
aprillis.

Linn toetab maja, kes kor-
rastab oma majaesise poolega 
selleks kulunud summast (kuid 
mitte üle 30 tuhande krooni).

Oleme suutelised igal aas-
tal toetama 3-5 korterelamu 
esise platsi korrastamist. Kah-
juks oli 2006. aastal võimalik 
toetus välja maksta vaid ühele 
elamule. Kõige tublim oli sel-
les vallas korterelamu aad-
ressil Pargi 11. a. Toetus on 
määratud ka korteriühistule 
Puiestee 27, kuid raha mak-
same me välja pärast tööde 
teostamist.

Taotluse saamiseks tuleb ette 
valmistada tehniline dokumen-

tatsioon. Enamiku korterelamu-
te valitsejal AS Jõgeva Elamul 
on  selge, kuidas seda teha. Küsi-
muste tekkimisel ja probleemide 
ilmnemisel  olen mina ja ka tei-
sed linnavalitsuse töötajad nõus 
alati andma nõu ja selgitusi.

Lõpetuseks soovin kõigile 
ilusat jõuluaega! 

AARE OLGO
Abilinnapea

17.- 19. novembrini toimus Jõge-
va Muusikakoolis VI pärimusmuu-
sikalaager. Lisaks Jõgeva Muusi-
kakooli õpilastele oli osavõtjaid 
ka Valgast ja Tallinnast. 

Valga Muusikakooli õpetaja 
Koidu Ahk on juba mitmendat kor-
da oma õpilastega meie külaliseks. 
Mustamäe Gümnaasiumi õpilane 
Uku Vasemägi oli laagris esma-
kordselt ning lubas veel tulla, kui 
aga kutsutakse. Õpetajateks olid 
Eha Niglas (Jõgeva Muusikakool), 
Koidu Ahk (Valga Muusikakool) ja 
Kadri Lepasson (Viljandi Kultuuri-
akadeemia). 

Ürituse peakorraldaja õpetaja 
Eha Niglase sõnul on selline laager 
heaks võimaluseks tuua õpilased 
lähemale oma maa rahvakultuu-
rile-  ja muusikale. Seekordne laa-
ger pööras suuremat tähelepanu 
novembrikuu rahvakalendri täht-
päevadele - mardi- ja kadripäeva-
le. Lisaks pillilugudele õpiti laule 
ja tantsiti vanu  seltskonnatantse. 
“Laagris käib muusika tegemine 
ilma nootideta, arendatakse roh-

VI pärimusmuusikalaager Jõgeva Muusikakoolis
kem kuuldelist poolt, improvisee-
ritakse. Lapsed on enam avatud, 
kadunud on hirm „esinemise“ ees, 
õhkkond on vaba ja loominguli-
ne. Seda kõike püüame saavutada 
ka igapäevases õppetöös, mille 
õnnestumisel on suur osatähtsus 
just taolistel üritustel,“ ütles õpe-
taja Niglas. 

Instrumentidest olid laagris 
esindatud kannel, viiul, kitarr, 
akordion, klarnet, saksofon. 
Kuulda võis ka kontrabassihelisid.  
Seda pilli mängis muusikakooli 
vilistlane Ago Niglas, kes on osa 
võtnud kõigist  kuuest  pärimus-
muusika laagrist.

Vahelduseks pillimängule ja 
tantsule said osavõtjad võimaluse 
lõõgastuda Kuremaa ujulas. Erili-
sed tänud kuuluvad aga suurepä-
rasele „toidutädile“ Virgele, kelle 
šnitslitest saavad laagerdajad 
unistada kevadeni, sest just siis 
on plaanis järgmine kokkusaami-
ne korraldada.

MERIKE KATT
Jõgeva Muusikakooli direktor

Kui kõrged olid lauad ja laed! 
Kui lähedal oli päike! 
Kui lähedal taevas, kui kaugel aed! 
Ma olin väike. ( B. Alver)

SA Jõgeva Sport alustas tööd

Musitseerivad Tanel Koho ja Priidu Rahn.
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Möödus aasta valimistest 
Hiljuti möödus aasta päevast, mil 
ametisse asus praegune linna-
valitsus.  Jõgeva linnapea Viktor 
Svjatõšev ning abilinnapead 
Kalmer Lain ja Aare Olgo rääkisid 
aasta jooksul tehtud töödest ning 
andsid ülevaate tulevikuplaani-
dest.

Vaadates võimuletuleku järel 
sõlmitud koalitsioonilepingut, 
kus võimuparteidena tegutsevad 
Jõgeval Reformierakond ja Kesk-
erakond, on kirjas 63 täitmist 
vajavat ja ootavat punkti. Kuidas 
edeneb nende täitmine?

Kalmer Lain: Umbes nelja-
kümne lepingusse kirja pandud 
punktiga  pidevalt  reaalselt tege-
leme. Osa punktidest on järjepide-
vad ehk siis sellised, millega tuleb 
tegeleda kõigil linnavalitsejatel, 
sõltumata sellest, kes parasjagu 
võimukoalitsiooni on moodusta-
nud. Näiteks on  hariduses võetud 
kohustust kompenseerida õpi-
lastele töövihikute ostmine kuni 
põhikooli lõpuni. Tänavu on see 
lubadus kaetud 150 tuhande kroo-
ni suuruse summaga ja sama suure 
summaga loodetakse töövihikute 
ostu kompenseerida ka järgmisel 
õppeaastal. Tõstetud on ka esimes-
se klassi minejate toetust, kus ra-
nitsatoetus suurenes 500 kroonilt 
1000 kroonile. 

Viktor Svjatõšev: Tänavu anti 
esmakordselt välja Jõgeva Aasta 
Õpetaja tiitel ja 30 000 kroonine 
preemia. Tiitli saanu sai nimetatud 
summa maksuvabalt kätte, linn 
kattis maksusummad oma vahen-
ditest. Sama soovime korrata ka 
tulevikus. 

Kalmer Lain:  Kultuurielus on 
aastaga sündinud mõndagi uut. Sel-
le aasta kevadel paigaldasime muu-
sikakooli seinale kuulsa kaaslinlase 
Alo Mattiseni auks mälestustahvli. 
Teine suursündmus sellel aastal on 
kindlasti Betti Alveri muuseumi 
avamine. 

Viktor Svjatõšev: Koolide 
poolel käib suurem töö õpetajate 
palkade osas. Kavas on õpetaja-
te palkasid võrdsustada, seda just 
nende pedagoogide osas, kes on 
omavalitsuse palgal. Samasugust 
võrdsustamist loodame läbi viia 
ka kultuuritöötajate palkade osas. 
Konkreetsemalt on plaanis järgmi-
sel aastal omavalitsuselt palka saa-
vate haridus- ja kultuuritöötajate  
palka tõsta 15-20 protsenti. Kuidas 
see tegelikkuses välja tuleb, oleneb 
eelarve menetlemise tulemustest ja 
sellest, millisele seisukohale asub 
Jõgeva linnavolikogu.  

Teostatud on suurem remont 
ka Ühisgümnaasiumis ja lasteaias 
Rohutirts.

Kuidas on Jõgeva linnas olu-
kord ettevõtlusega?

Viktor Svjatõšev: Olukord on 
päris hea. Jõgeva linna on aastaga 
lisandunud 20-25 uut firmat. Ena-
masti on tegemist väikefirmadega,
mis pakuvad tööd 5-6 töötajale. 
Jõgeva järgib liberaalset majandus-
suunda, mis annab suhteliselt liht-
sa sissepääsu väljastpoolt tulnud 
ettevõtetele. Ehitamisel on uued 
kaubanduspinnad, mis omakorda 
elavdavad elu Jõgeval.

Kalmer Lain: Ka meil on mii-
nuseks, nagu mujalgi väikelinna-
des, madal palgatase. Töötuid on 
hetkel Jõgeval 90 ringis, nendest 
pikaajalisi 50. Ilmselt seoses riigi 
uue tööturupoliitikaga ja majan-
duskasvust lähtuvalt on töötute 
hulk igal pool vähenenud. 

Viktor Svjatõšev: Tegelikult 
on nii Jõgevamaal kui Jõgeva lin-
nas tööjõupuudus palju suurem 
probleem kui töötus.

Aare Olgo: Tasapisi lisandu-
nud ettevõtluse tulemusena on 
Jõgeval hakanud huvi tekkima ka 
elamuehituse vastu. Oleme paar 
vastavat planeeringut juba alga-
tanud. Nendega kavatseme ette 
valmistada umbes 40 eramukrun-
ti. Suuri korterelamuid linnal küll 
plaanis ehitada ei ole, aga üks 
Jõgeva ettevõte ehitab üht endist 
ühiselamut ümber korteriteks. 
Inimestepoolne huvi eramukrun-
tide omandamiseks on olemas.

Kalmer Lain: Eramukrunti-
de osas tuleb meil kiirelt tegutse-
da, et linna elanikke juurde saada. 
Jõgeva vallas on olemas kindlasti 
looduskauneid kohti, kuhu ini-
mesed meelsasti oma kodu ra-
jada tahaksid ja selles mõttes on 
Jõgeva vald rõngasvallana ümber 
Jõgeva linna kindlasti eelissei-
sus.  Seepärast püüame leida oma 
magneteid, et linna elanikkonda 
kasvatada.

Et jutt juba Jõgeva linna ja 
Jõgeva valla kokkupuutepunk-
tide peale läks, ei saa ju päris 
mööda minna omavalitsuste 
ühinemise teemast. 

Viktor Svjatõšev: Seda kü-
simust on küll mõnel korral aru-
tatud, kuid mingisuguste tule-
musteni pole jõutud. Hetkel pole 
see teema ka aktuaalne. Pigem 
räägitakse rohkem Jõgeva linna ja 
Jõgeva valla koostööst.  Aga kind-
lasti tuleks see teema taas tõsise-
malt päevakorda tõsta, sest linna 
ja valla elu on omavahel väga ti-
hedalt läbi põimunud. 

Kalmer Lain: Mitmed linna-
piiri taga asuvad ettevõtted või 
ka majapidamised kasutavad iga-
päevaelus linna infrastruktuuri, 

kuid üksikisiku tulumaks laekub 
inimese elukohajärgsele omava-
litsusele. 

Viktor Svjatõšev: Hea näi-
te tihedast koostööst saab tuua 
haridusest - umbes 45% Jõgeva 
linna koolide lastest moodusta-
vad linna ümbruskonna lapsed. 
Konkreetsematest koostööpro-
jektidest rääkides tahan nimetada 
Jõgeva linna poolt valmis ehitatud 
puhastusseadmeid, mille võimsus 
võimaldab puhastusseadmeid 
kasutada ka Jõgeva alevikul ja 
Siimusti ettevõtetel ning majapi-
damistel. Ühine koostööprojekt 
Jõgeva linna ja Jõgeva valla jaoks 
oleks ka Painküla tööstuspark, 
kuhu soovitakse ehitada välja 
raudtee. See omakorda võimal-
daks praegu linna territooriumil 
teostatavad laadimistööd teha 
edaspidi juba linnast eemal, töös-
tuspargi alal. 

Koolide ja lasteaedade käe-
käik, samuti linna heaolu ter-
vikuna oleneb eelkõige elanike 
arvust. Loomulikult ka laste 
arvust Jõgeva linnas. Kuidas on 
olukord Jõgeval?

Kalmer Lain: Sündivuse osas 
on maakonnakeskuses mõõnast 
üle saadud ja sündivus hakanud 
tasapisi kasvama. Kui 5-6 aas-
tat tagasi langes sündivus järsult 
umbes 75 sünnilt 45-46 sünnini 
aastas, siis paaril-kolmel viimasel 
aastal on sündivus püsinud 50-55 
piires. Üle-eelmisel aastal sündis 
Jõgeva linnas 50 last, eelmisel 52 
last. Tänavu on see arv juba viie-
kümne lähedal. 

Aare Olgo: Jõgeva linn toe-
tab peret lapse sünni puhul tule-
val aastal 4000 krooniga, tänavu 
on see summa 3500 krooni. 

 Üheks möödunud valit-
susaasta suursündmuseks võib 
kindlasti lugeda uue staadioni 
avamist?

Viktor Svjatõšev: Staadion on 
tõepoolest nüüdseks valmis ja iga-
üks võib veenduda, et see spordira-
jatis leiab ka aktiivset kasutamist. 

Kalmer Lain: Seoses uue 
staadioni valmimisega on linnas 
loodud Sihtasutus Jõgeva Sport. 
Asutus soovib võtta tööle palgali-
sed treenerid, hakates alates järg-
misest aastast maksma töötasu 
5-7 treeneri kutsekvalifikatsiooni
omavale inimesele.  Suurt tähe-
lepanu pöörame ka linna laste-
mänguväljakutele. Üks uus väljak 
rajati tänavu Jõgevale juurde ning 
ülejäänud  said korrastatud. Soov 
on rajada Jõgevale ka kahe platsiga  
tenniseväljakud. 

Aare Olgo: Ainuüksi linna 
summadest seda kõike teha ei suu-
da. Loodame saada vajalikud sum-
mad läbi projektide. 

Linnal on plaanis korrastada 
mitmeid sotsiaalobjekte. Milli-
seid nimelt?

Kalmer  Lain: Sotsiaalobjekti-
de poolelt tasub märkida, et Jõgeval 
on olemas sotsiaalmaja, kus paku-
takse ööbimisteenust kodututele. 
Kuid koalitsioonilepingus seisab, 
et välja tuleb ehitada ruumid pere-
vägivalla ohvritele. Väike vajadus 
selliste ruumide järele Jõgeva lin-
nas tõepoolest eksisteerib. Lisaks 
on plaanis rajada ka päevakeskus 
nende inimeste tarvis, kel pole 
päeval kuhugi minna. Kõigi nime-
tatud sotsiaalprobleemidega tege-
lemiseks on plaanis moodustada 
vastav sihtasutus, mille loomiseks 
on juba linnavolikogu omapoolse 

otsuse langetanud. Kogu seda te-
gevust arendatakse Jõgeval juba 
olemasoleva sotsiaalmaja baasil. 

Sotsiaalteemaga haakub 
kahtlemata ka meditsiin.

Viktor Svjatõšev: Meditsii-
nile on Jõgeva linn oma õla alla 
pannud. Kuigi Jõgeval asuv haigla 
kuulub ametlikult riigile, oleme 
otsustanud seda meditsiiniasutust 
ka omalt poolt toetada. Toetame 
Jõgeva haiglat igal aastal 300 tu-
hande krooni suuruse summaga 
aparatuuri ostmisel. Jõgeva haigla 
juurde on loodud ka hooldusosa-
kond, mille sisustamist linn samuti 
toetas. Jõgeva linnas on olemas 
hooldekodu. Selle haldamisega te-
geleb äriühing, millele on vastavalt 
Jõgeva linnaga sõlmitud lepingule 
antud üle hooned koos kinnistuga. 
Jõgeva linn ostab hooldekodult 
teenust. 

Linna heakorras on viimasel 
aastal ka mõndagi muutunud. 
Millised tööd on veel käimas ja 
mis järgmisel aastal plaanis ära 
teha?

Aare Olgo: Nii nagu igas lin-
nas on ka Jõgeval eesmärk vähen-
dada tolmavate linnatänavate hul-
ka. Koalitsioonileping näeb ette, 
et selle valitsemisperioodi lõpuks 
peaks kõik Jõgeva linna tänavad 
olema muudetud tolmuvabadeks. 
Tahame selle eesmärgi kindlasti 
ellu viia. Jõgeva üldise väljanäge-
mise parandamiseks on käsile võe-
tud linna kahe peatänava - Suure  
ja Aia tänava ümbruse hoonete 
korrastamine.  Kindlasti on plaa-
nis jätkata Jõgeva linnavalitsuse 
hoone renoveerimisega, millega 
tehti algust 2000. aastal. Tegemist 
vajab hoone välisfassaad. 

Kalmer Lain: Linnas on 
probleemiks mitmed kas tühjana 
seisvad või nö. ajutiste kasutajate 
valduses olevad eramajad, mille 
omanikud elavad kusagil mujal. 
Sellised eramajade omanikud ei 
taha neile kuuluvatele hoonete-
le kätt külge panna, vaid ootavad 
aega, mil Jõgeval kinnisvarahinnad 
tõusevad, et seejärel need hooned 
soodsa hinna eest maha müüa.  
Püüame hoonete omanikele pi-
devalt nende kohustusi meelde 
tuletada, et linna üldine ilme kena-
maks muutuks.    

Kas eramajade omanikele ka 
midagi omalt poolt pakute?

Aare Olgo: Kõigil eramaja val-
dajatel on võimalik saada linnalt 
tasuta suitsuandur. Sellise kingitu-
se tegemise näol soovitakse juhtida 
inimeste tähelepanu tuleohutusega 
tegelemisele. 

Omapärast toetust pakub 
Jõgeva linna suurelamutele. Mis 
toetus see täpsemalt on?

Aare Olgo: Linn pakub toetust 
suurelamutele, kes tahavad reno-
veerida majade ümbruses olevaid 
parkimisplatse. Toetust pakutakse 
maksimaalselt kuni 30 tuhande 
krooni ulatuses või näiteks 50 tu-
hat krooni maksva renoveeritava 
parkla puhul pool summast. 

Üks väga oluline teema Jõge-
va linna jaoks on jalakäijate pää-
semine üle raudtee. Sellest on 
aastaid räägitud. Kas nüüdseks 
on midagi konkreetsemat selles 
osas linnakodanikele öelda?

Viktor Svjatõšev: Alguses olid 
Eesti Raudtee juhid seisukohal, et 
raudtee ületamiseks tuleb  jalakäi-
jatele rajada estakaad.  Jalakäijate 
jaoks on ebamugavad nii tunnel 
kui ka estakaad. Oleme saavutanud 
kokkuleppe, et jääb ühetasandiline 
ülepääs. Peame seda parimaks la-
henduseks. Selleks plaanivad ron-
giliikluse korraldajad viia rongide 
peatumise koha linna südamest 
natuke eemale Tartu suunas, et 
hoida selliselt ühetasapinnaline 
raudteeületuskoht seisvatest ron-
gidest vabana. 

Mis on saanud Jõgeva bussi-
jaamast?

Aare Olgo: Selle teemaga te-
geleme samuti pidevalt, kuid lõp-
lik lahendus hetkel veel puudub. 
Jõgeval jääb bussijaama plats linna 
südamest veidi kõrvale ja seetõttu 
puudub ka kaubandusettevõtete 
huvi oma tegevust selles paigas 
arendada. Praegu käivad läbirää-
kimised bussifirmaga Atko Grupp,
mille tulemusena loodame, et järg-
misel aastal bussijaam siiski valmis 
ehitatud saab. 

TOOMAS REINPÕLD

Vestlusringis osalesid linnapea Viktor Svjatõšev ja abilinna-
pead Aare Olgo ning Kalmer Lain.

Neljapäeval avati luuletaja Betti Alveri 100. sünniaastapäeva tähistami-
se ürituste raames Jõgeval, Jaama 3 b Betti Alveri Muuseum. Muuseum 
paikneb armastatud poetessi lapsepõlvekodus raudtee ääres. Ehkki ilm 
oli hoone avapäeval vihmane, ei tahtnud suursündmusest ilma jääda 
keegi. Käiku lasti kapuutsid ja vihmavarjud ning ilma trotsides said 
kombekalt toimetatud nii lindilõikamine kui vaimuliku, EELK Jõgeva 

koguduse õpetaja Valdo Reimani poolt maja sisseõnnistamine. Linti 
lõikasidRiigikogu esimene aseesimees Maret Maripuu, AS Ervin Ehi-
tuse juhatuse esimees Ando Silla, Jõgeva Linnavolikogu esimees Ants 
Prii, Jõgeva linnapea Viktor Svjatõšev ja Betti Alveri Fondi esinaine 
Maimu Valdmann. Sündmus jätkus majas sees, tänapäevaselt nägusas 
muuseumihoone saalis. 


